
 تيم هاي ايراني در آسيا 
حرف هاي زيادي براي گفتن دارند

ليگ قهرمانان آسيا مهم ترين اتفاق فوتبال 
باش��گاهي در قاره آسياست. همانطور که 
در اروپا نتايج ليگ قهرمانان اروپا بهترين 
وسيله براي ارزيابي فوتبال کشورهاست، 
در آسيا هم همين شرايط پيش آمده است 
و به طبع موفقيت در اي��ن رقابت ها تأثير 
زيادي در رشد تيم ها به خصوص از لحاظ 
فني دارد. البته حريفان آسيايي تيم هاي 
ايراني از نظر امکاناتي و مالي بسيار پيشرفته 
هستند. آنها مربيان،  بازيکنان و حتي مشاوران فني قدرتمندي را جذب 
کرده اند. با اين حال تيم هاي ايراني جوانان خوبي دارند که مي توانند در 
آسيا بدرخشند. البته هيچ اشکالي ندارد که مربيان خوب ايراني بتوانند 
مشاوران فني قدرتمندي را از خارج جذب کنند. مشاوراني که مي توانند 
پل ارتباطي فوتبال ما با فوتبال اروپا شوند. حتي زمينه برگزاري بازي هاي 
دوس��تانه را با تيم هاي بزرگ براي ما فراهم کنند، اما با اين وجود کاملًا 
اشتباه است اگر تصور کنيم به دليل تفاوت هايي که از لحاظ امکاناتي و 
مالي بين تيم هاي ايراني و حريفان آنها در آسيا وجود دارد نبايد شانسي 
براي نماينده هاي ايران در اين رقابت ها قائل شويم. فوتبال ايران نسبت 
به پنج سال قبل بسيار پيشرفت کرده و ليگ برتر ايران از نظر فني رشد 
زيادي داشته است. باشگاه هاي ايراني لياقت بهترين ها را دارند به شرط 
آنکه بتوانيم آنها را تقويت کنيم. داشتن مشاوران فني قوي خارجي در 
کادر فني يکي از راه هاي تقويت تيم هاي ايراني است. امسال نماينده هاي 
ايران حرف هاي زيادي براي گفتن در آس��يا دارند. پرسپوليس يکي از 
تيم هاي خوب ايران است که هم خوب بازي مي کند و هم نتايج خوبي 
در ليگ گرفته، برانکو هم يکي از مربيان خوبي است که کمك زيادي به 
پرسپوليس کرده است. اين تيم شانس اول قهرماني در ليگ برتر، در آسيا 
هم مطمئناً حرف هاي زيادي براي گفتن دارد. استقلال هم درس هاي 
خوبي از باخت هايش گرفته و اکنون ش��رايط خوبي دارد. در واقع نتايج 
بد ابتداي فصل به س��ود اين تيم تمام شد. گاهي از شکست درس هايي 
مي توان گرفت ک��ه از پيروزي نمي توان. منصوري��ان با جوانانش خوب 
کار کرد و خوب هم نتيجه گرفت. جواناني که منصوريان انتخاب کرده 
تا به امروز خيلي خوب جواب داده اند، درخشيده اند تا پيش از اين شايد 
خيلي ها نام ميلاد زکي پور يا محسن کريمي را نشنيده بودند. بهنام برزاي 
هم پيشرفت خوبي کرده است. اگر بازيکنان استقلال از نظر ذهني و رواني 
تقويت شوند مي توانند در آسيا هم نتايج خوبي بگيرند، چراکه استقلال 
شرايط مناسبي پيدا کرده و مي تواند در آسيا هم حرف هايي براي گفتن 
داشته باشد. همانطور که ساير نماينده هايمان مثل پرسپوليس،  ذوب آهن 

و استقلال خوزستان مي توانند به موفقيت در آسيا اميدوار باشند.

از مقدماتي جام جهاني اخراج نمي شويم
چند روزي است شايعات زيادي درباره 
تهديد فدراس��يون فوتبال توسط فيفا و 
اخراج تيم مل��ي از رقابت هاي مقدماتي 
جام جهاني به گوش مي رس��د. مهدي 
تاج، رئيس فدراسيون فوتبال در اين باره 
مي گويد: »اينکه گفته مي شود که فيفا 
فدراس��يون فوتبال ايران را به خاطر ع��دم پرداخت بدهي هاي 
باش��گاه ها تهديد کرده يا تيم ملي از رقابت ه��اي مقدماتي جام 
جهاني اخراج مي کند، شايعه است و اصلًا صحت ندارد. اتفاقاً در 
جلسه  همايشي براي توسعه فوتبال در دنيا که در قطر برگزار شد 
با اينفانتينيو، رئيس فيفا صحبتي داشتيم و صحبت هاي لازم را 
در اين زمينه انجام داديم. بنابراين اين تهديد و اينکه تيم ملي از 

مقدماتي جام جهاني اخراج مي شود، صحت ندارد.«

همدلي تنها راه نجات
آرام ش��دن فضاي اين روزهاي فوتبال ملي و باشگاهي در آستانه آغاز 
فصل جديد ليگ قهرمانان آسيا، نويد روزهاي کم تنشي را در فوتبال 
ايران مي دهد. بهترين خبري که در شرايط کنوني انتظارش را داشتيم 
اين بود که سرمربي تيم ملي و پرسپوليس آتش بس اعلام کنند تا آشتي 

ملي در فضاي فوتبال کشور حاکم شود. 
اختلافات تند و تيز کارلوس کرش و برانک��و ايوانکوويچ تا جايي پيش 
رفته بود که هيچ کدام حاضر به کوتاه آمدن نبودند و در اين راه از هيچ 
بيانيه و مصاحبه اي عليه يکديگر دريغ نمي کردند. با اين وجود مدتي 
است هر دو نفر کرکره انتقاد را پايين کش��يده اند و همه تمرکزشان را 
معطوف وظايف اصلي خود کرده اند. از يك سو مرد کروات، تيمش در 
کورس قهرماني ليگ برت��ر قرار دارد و با اختلاف از س��اير رقبا مدعي 
اصلي جام به شمار مي رود. حضور موفق در آسيا از ديگر اهداف اصلي 
سرخپوشان اس��ت. از سوي ديگر کرش نيز شش��دانگ حواسش را به 
تيم ملي اختصاص داده، چراک��ه بازي هاي انتخابي ج��ام جهاني در 
پيش اس��ت و مرد پرتغالي ترجيح مي دهد وقتش را ص��رف زير نظر 
گرفتن وضعيت لژيونرهاي اروپايي کند. جاي ش��کر دارد که بالاخره 
دو مربي خارجي فوتبال ايران پس از کش و قوس هاي فراوان سر عقل 
آمده اند و به اين حقيقت پي برده اند حواشي که خودشان ايجاد کردند 
ضربه جبران ناپذيري به تيم هايش��ان مي زند. ضمن اينکه ملي پوشان 
پرس��پوليس و دس��تياران ايراني کرش نيز از اين دعواها متضرر شده 
بودند. برانکو با آرزوي موفقيت براي تيم ملي، چراغ سبز آشتي با کرش 
را نشان داد با اين حس��اب مي توان انتظار داشت که وفاق ملي صورت 
گرفته و در آينده نيز تداوم داشته باشد. البته شنيده مي شود فدراسيون 
فوتبال هم براي تمام شدن حواشي و دعواهاي بي ثمر مربيان باشگاهي 
و ملي عزم خود را جزم کرده است. مهدي تاج و همکارانش براي آنکه 
برانکو و ساير مربيان ليگ عليه کرش و تصميماتش موضع گيري نکنند 
به جنب و جوش افتاده اند. برگزاري اردوي تيم ملي در عمان براي حضور 
در رقابت هاي انتخابي المپيك يکي از همين اقدامات است. همين که 
باش��گاه ها به تعطيلي دوباره ليگ در روزهاي پاياني س��ال و برگزاري 
اردوي تيم ملي دو هفته زودتر از ديدار با قطر اعتراض نکرده اند، نشان 
مي دهد که مربيان ليگ اهميت موفقيت تيم ملي و صعود به جام جهاني 
را کاملًا درک کرده و بر آن تأکيد دارند. ضمن اينکه نبايد اهميت حضور 
تيم هاي ايراني در ليگ قهرمانان آسيا را از ياد برد. با اينکه نمايندگان 
کشورمان در اين رقابت ها معمولاً برنامه ريزي ويژه اي ندارند و تمام توان 
خود را معطوف ليگ برتر مي کنن��د، اما همين که در آغاز فصل جديد 
ليگ قهرمانان، مربيان تمرکز لازم را داشته باشند و حاشيه را از اردوي 
تيم خود دور کنند تأثير بسزايي در عملکرد تيم ها در مصاف با رقباي 
آسيايي خواهد داشت. وفاق ملي حلقه گمشده اي بود که متأسفانه به 
دليل بي تدبيري هاي مديريتي هفته ها فوتبال ايران را به خود مشغول 
کرد و سرمربي تيم ملي و پرسپوليس را از خجالت هم درآورد. البته اين 
اولين باري نبود که يك مربي باش��گاهي با کرش درگيري لفظي پيدا 
مي کرد، اما اگر تمامي اين موارد را بررسي کنيد به اين نتيجه مي رسيد 
که مديران فدراسيون مي توانستند پيش از بحراني تر شدن اوضاع وارد 
عمل شوند و از تداوم بحران جلوگيري کنند؛ اتفاقي که در آخرين مورد 
پيش آمده خيلي دير رخ داد و زمان زيادي براي آشتي دادن طرفين از 
دست رفت. علاوه بر آن ملي پوشان پرسپوليس و مربيان وطني نيز در 
اين بين قرباني دعوايي شدند که نقشي در به وجود آمدنش نداشتند. 
اگرچه تعلل فدراسيون فوتبال باز هم به ضرر فوتبال ملي و باشگاهي 
تمام ش��د منتها براي آنکه ديگر ش��اهد چنين بحران هايي نباش��يم، 
نبايد بيش از اين زمان را از دست دهيم. ليگ به روزهاي حساس خود 
رسيده، رقابت تيم هاي ايراني در آسيا از امروز آغاز مي شود و تيم ملي 
هم دوبازي حساس در راه رسيدن به جام جهاني در پيش دارد. اگر قصد 
داريم فوتبال کش��ورمان در تمامي رويدادهاي پيش رو موفق از زمين 
مسابقه خارج شود و کار تيم هاي باش��گاهي و ملي به اما و اگر نکشد، 
مي بايست آش��تي ملي يکي از اهداف مهم فدراسيون تلقي شود تا در 

نهايت نتيجه آن را در ليگ قهرمانان و جام جهاني ببينيم.

در روز اول مرحل�ه گروه�ي لي�گ قهرمانان 
آس�يا، اس�تقلال در ام�ارات مهم�ان الاهلي 
اس�ت و اس�تقلال خوزس�تان در عم�ان 
الفت�ح عربس�تان م�ي رود.  ب�ه مص�اف 
فصل جديد ليگ قهرمانان آسيا از امروز آغاز مي شود و 
چهار نماينده کشورمان دوشنبه و سه شنبه به مصاف 
حريفانش��ان مي روند. در حالي تيم هاي استقلال 
خوزس��تان، ذوب آهن، پرس��پوليس و استقلال از 
امروز رقابت هايش��ان را در آس��يا آغاز مي کنند که 
از آخرين قهرماني يك تيم ايراني در آس��يا بيش از 
دو دهه مي گ��ذرد و پس از تغيير ش��کل برگزاري 
مسابقات و راه اندازي ليگ قهرمانان در سال 2002، 
تاکنون هيچ تيم ايراني نتوانسته، در ليگ قهرمانان به 
قهرماني برسد. حالا در شرايطي فصل 2016 ليگ 
قهرمانان از امروز آغاز مي ش��ود ک��ه چهارنماينده 
کشورمان به دنبال شکستن طلس��م قهرماني در 
اين مسابقات هستند، هرچند در سال هاي 2007 

و 2011 سپاهان و ذوب آهن تا فينال اين رقابت ها 
هم پيش رفتند، اما با شکست مقابل حريفانشان، 
دست شان از رس��يدن به جام کوتاه ماند و حالا در 
فصل 2016 يك بار ديگر از امروز تلاش شان را براي 

رسيدن به قهرماني انجام مي دهند. 
  الاهلي امارات – استقلال ايران، 19:45

آبي ها بعد از س��ه س��ال به ليگ قهرمانان آس��يا 
بازگش��ته اند و در اولين بازي مرحل��ه گروهي در 
امارات مهمان الاهلي هستند. استقلال سه فصل 
پيش در حالي که پرويز مظلوم��ي روي نيمکت 
مي نشست، با صعود به مرحله نيمه نهايي تا آستانه 
فينال هم پيش رفت، اما در اين مرحله با شکست 
مقابل اف سي س��ئول کره جنوبي از دور رقابت ها 
کنار رفت. استقلال پس از سه سال که نتوانست 
سهميه آسيا را بگيرد، فصل گذشته با قرار گرفتن 
در رده سوم ليگ توانست سهميه ليگ قهرمانان را 
بگيرد و با توجه به سهميه سه و نيم ايران به پلي آف 

رسيد. در اين مرحله استقلال با پيروزي مقابل السد 
قطر، مجوز حضور در مرحله گروهي را پيدا کرد تا از 
امروز رقابت هايش را در اين مرحله در گروه  A ليگ 
قهرمانان با تيم هاي التعاون عربستان، لوکوموتيو 
ازبکستان و الاهلي امارات آغاز کند. الاهلي امارات 
اولين حريف منصوريان و شاگردانش است، آبي ها 
در شرايطي به امارات رفته اند که در بهترين شرايط 
به سر مي برند. اس��تقلال با پنج پيروزي پياپي در 
ليگ برتر و زدن 14 گل در پنج بازي گذشته علاوه 
بر اينکه بهترين و زهردارترين خط حمله ليگ را در 
اختيار دارد، در جدول رده بندي هم در حال حاضر 

تيم سوم جدول رده بندي هستند. 
در س��وي ديگر الاهلي امارات نايب قهرمان فصل 
گذشته ليگ قهرمانان حضور دارد که با شکست 
مقابل گوانگژوي چين نتوانس��ت قهرمان ش��ود. 
نماينده امارات هم مانند استقلال شرايطي تقريباً 
شبيه استقلال دارند، شاگردان اولاريوي رومانيايي 

نيز در پنج دي��دار آخر خ��ود، 12 گل وارد دروازه 
حريفان کرده و چهار گل ني��ز دريافت کرده اند، با 
اين تفاوت که تيم اس��تقلال پنج ديدار آخر خود 
را با پيروزي پشت سر گذاش��ته اند، اما در کارنامه 
تيم الاهلي يك شکست در برابر العين نيز مشاهده 
مي شود. تيم الاهلي در رتبه دوم رقابت هاي ليگ 
برتر امارات قرار دارد و اين در حالي است که عملکرد 
فوق العاده تيم الجزيره آنها را از صدر جدول دور نگه 
داشته است. الاهلي هم مانند تيم هاي ديگر عربي 
بازيکنان خارجي گران قيمتي در اختيار دارد که 
قيمت چهار بازيکن آن بالغ بر 80 ميليارد مي شود، 
اورتون ريبريو برزيلي، آساموآ جيان مهاجم مطرح 
غنايي و ديوپ سنگالي سه بازيکن مطرح خارجي 
الاهلي هستند، در کنار اينها احمد خليل، بازيکن 
برجسته اماراتي که عنوان بهترين فوتباليست سال 
آسيا را در سال 2015 به خودش اختصاص داد هم 
ديگر ستاره حريف امروز آبي هاست که شاگردان 

منصوريان نبايد از اين بازيکنان غفلت کنند. 
  استقلال خوزستان – الفتح عربستان، 14:30

شگفتي ساز فصل گذشته ليگ برتر امروز در اولين 
دوره حضور در لي��گ قهرمانان، به مصاف نماينده 
عربستان مي رود. در حالي خوزستاني ها آماده ليگ 
قهرمانان شده اند که اين تيم با مشکلات مالي فراوان 
در دقيقه 90 عازم عمان شد تا براي اولين بازي تاريخ 
اين باش��گاه، مقابل الفتح عربس��تان آماده شود. 
استقلال خوزستان در گروه B، با الفتح عربستان، 

لخويا قطر و الجزيره امارات همگروه است. 
آبي هاي خوزستان برخلاف فصل گذشته، در ليگ 
شانزدهم با توجه به جدايي عبدالله ويسي و چند 
بازيکن تأثيرگذارشان، کمتر نشاني از تيم موفق 
س��ال گذش��ته دارند و با توجه به مشکلات مالي 
عديده اي که با آن درگير هس��تند، روند پرفراز و 
نشيبي هستند و در پايان هفته بيست و يکم در رده 
هشتم قرار دارند. پورموسوي با اين وضعيت تيمش 
را آماده بازي با نماينده عربستان کرده است، آنها با 
توجه به مشکلاتي که دو کشور ايران و عربستان 
دارند، به ميزباني از الفتح در اهواز، کشور ثالث و در 
مسقط به مصاف حريف سعودي شان مي روند. در 
سوي ديگر الفتح عربستان ضعيف ترين نماينده 
عربستان در ليگ قهرمانان است، اين تيم در ليگ 
14 تيمي اين کشور در رده س��يزدهم قرار دارد و 
آبي پوشان خوزس��تان کار راحت تري را در اولين 

بازي شان پيش رو خواهند داشت. 
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

قطعاً از تيم ملي خداحافظي مي کنم
صحبت خداحافظي اش به قبل از المپيك 
برمي گردد. زماني که هنوز تيم ملي واليبال 
به المپيك راه نيافته بود. حالا دوباره ستاره 
تيم ملي واليبال با وجود اينکه دلش با تيم 
است، اما حرف از خداحافظي مي زند. شهرام 
محمودي در اين باره مي گويد: »از تيم ملي 
خداحافظي خواهم کرد و اين موضوع کاملاً قطعي است. اميدوارم يك 
بازيکن خيلي خوب به  جاي من جايگزين شود. دلم با تيم ملي است، 
اما واقعاً اگر بيشتر از اين ادامه دهم، اذيت مي شوم. اين تصميم براي 
الان نيست و قبلاً هم در اين باره صحبت کرده ام.« شنيده مي شود يکي 
از اصلي ترين دلايل خداحافظي  محمودي مصدوميت هاي شديد در 
مهره هاي کمر اوست که يکي از آنها به نخاع نزديك است و در صورت 

يك بي توجهي يا فشار بيش از حد، خطرآفرين مي شود.

مي دانستيم مبارزه سختي با ايران داريم
فينال حساس تيم ملي کشتي آزاد ايران و 
امريکا در جام جهاني کرمانشاه در حالي با 
قهرماني شاگردان محمد طلايي به پايان 
رسيد که س��رمربي تيم ملي کشتي آزاد 
امريکا معتقد است تيمش فينال سختي را 
برگزار کرده است. بيل زاديك گفت : »فينال 
سختي داشتيم. ايران تيم خوبي بود. آنها شروع خيلي خوبي داشتند 
و با سه پيروزي ابتدايي که به  دس��ت آوردند، کار ما را بسيار سخت 
کردند. البته ما به مسابقه برگشتيم و رقابت مان نزديك شد، اما کافي 
نبود. مي دانستيم که مسابقات جام جهاني براي ما يك چالش خواهد 
بود با اين شرايط به کشتي گيرانم افتخار مي کنم. در فينال با ايران و 
در خانه آنها مسابقه مي داديم و مي دانستيم که کار سختي داريم، اما 

خوشبختانه نمايش بزرگي در فينال جام جهاني داشتيم.«

مرتضيمحصص

کارشناس فوتبال 

اختتاميه المپياد محلات تهران برگزار مي شود
آيين اختتاميه هفتمين دوره المپياد، پارالمپياد و فعاليت هاي ورزش��ي 
محلات شهر تهران امروز برگزار مي شود. اين دوره از رقابت ها با محوريت 
بسط و گسترش تفريحات سالم در عرصه ورزش همگاني انجام شده است. 
------------------------------------------------------------

اميدهاي نفت به درخشش دوباره
ديدارهاي معوقه هفته سيزدهم ليگ برتر بس��کتبال امروز برگزار مي شود. 
حس��اس ترين ديدار اين هفته رويارويي نفت آبادان اوج گرفته و ش��يميدر 
تهران است. پتروشيمي صدرنشين در خانه به مصاف شهرداري تبريز مي رود، 
شهرداري اراک با آ.اس شيراز مصاف مي دهد، شهرداري کاشان نيز با دانشگاه 
روبه رو مي شود و نيروي زميني در آزادي از شهرداري گرگان استقبال مي کند. 
------------------------------------------------------------

فرنگي کاران براي جام جهاني به خط شدند
اردوي تيم ملي کش��تي فرنگي جهت حضور در جام جهاني از فردا در خانه 
کش��تي ش��ماره يك تهران برگزار مي ش��ود. از همين کادر فني تيم ملي 
24فرنگي کار را به اردو فراخواند. رقابت هاي جام جهاني کشتي فرنگي روزهاي 
26 و 27 اسفندماه با حضور هشت کشور برتر دنيا، در آبادان برگزار مي شود. 
------------------------------------------------------------

جريمه ۴۰ هزار دلاري پرسپوليس از سوي فيفا
مارکو پروويچ، بازيکن سابق تيم فوتبال پرسپوليس که مدتي در اين تيم 
بازي کرد، پس از چهار سال از اين باشگاه به فيفا به خاطر دريافت طلبش 
شکايت کرد و فيفا هم رأي به پرداخت 40 هزار دلار به اين بازيکن داده است. 
بر همين اساس باشگاه پرسپوليس بايد در مدت تعيين شده از سوي فيفا، 
طلب اين بازيکن را پرداخت کند تا با محروميت يا کسر امتياز مواجه نشود.

سعيداحمديان
گزارش

دنيا حيدري

شيوا نوروزي

کيش ميزبان خوبي بود
محمد افشاردوست، دبير فدراسيون واليبال گفت: »ارتقاي سطح 
تور جهاني کيش از سه به چهار س��تاره نياز به شرايط خاصي از 
جمله افزايش پاداش نقدي و اضافه شدن برخي موارد به ميزباني 
دارد. خوشبختانه سازماندهي مناسبي در تور جهاني کيش اجرا 
شد، ما داراي عناوين ساحلي در قاره آسيا هستيم و براي پيشرفت 
نياز به شرکت در تورنمنت هاي معتبر مثل تور جهاني هستيم. 

ميزباني کيش در تور امسال از هر لحاظ خوب بود.«

رقابت هاي ش��طرنج قهرماني بانوان جهان در شرايطي ايده آل در 
تهران در حالي پيگيري است. با اينکه سه نماينده شطرنج ايران از 
گردونه اين رقابت ها حذف شده اند، اما قهرمانان بانوي شطرنج جهان 
با خيالي آسوده و شرايط مطلوب به رقابت ها ادامه مي دهند. يکي از 
اصلي ترين چالش هاي پيش روي شطرنج بازان قبل از شروع رقابت ها 
مسئله حجاب بود. مسئله اي که البته بسياري از چهره هاي مطرح  
خارجي اعلام کرده بودند با آن مشکلي ندارند و حالا با گذشت يك 

هفته از آغاز اين رقابت ها باز هم به آن اذعان دارند. زاگنيدزه، يانگ و 
گورا ميشويلي، سه بانوي گرجستاني و چيني حاضر در اين رقابت ها 
اعلام کرده اند که به فرهنگ بالاي ايران احترام مي گذارند و مشکلي با 
حجاب ندارند. آنها همچنين گفته اند که رفتار مردم و مسئولان ايران 
بسيار خوب و همراه با احترام بوده است.لازم به ذکر است برگزاري 
اين رقابت هاي بين المللي و دو رويداد جام جهاني کشتي آزاد و فرنگي 

امنيت بالاي کشورمان را به دنيا ثابت کرده است.

حسرت مدال المپيك را مي خوريم
پيمان فخري، سرمربي تيم ملي شمشيربازي گفت: »با هر مدالي که 
در مسابقات بين المللي به دست مي آوريم، بيشتر از گذشته حسرت 
مدال المپيك را مي خوريم، چراکه نتوانستيم آن را به دست آوريم. 
اگر اتفاق هاي منفي در المپيك رخ نمي داد شمش��يربازي ايران 
حقش را از ورزش مي گرفت. حالا همه باور کرده اند که شمشيربازي 
ايران خوب ش��ده و قطعاً حق عابدين��ي را در المپيك خورده اند. 

10مدال هم بگيريم با يك مدال المپيك قابل مقايسه نيست.«

در تيم ملي بازيكن بي اخلاق نديديم
ناظم الشريعه، سرمربي تيم ملي فوتسال با اشاره به حواشي به وجود 
آمده براي برخي از ملي پوشان اين رشته در باشگاه ها گفت: »زماني 
که اين بازيکنان در تيم ملي بودند، هيچ مش��کل اخلاقي از آنها 
نديدم، البته اتفاقاتي که رخ داده ربطي به تيم ملي ندارد،  اما ثمره 
باش��گاه ها به تيم ملي مي آيند و ما براي دعوت از ملي پوشان هم 
اخلاق و هم مسايل فني را در نظر مي گيريم، البته وقتي فوتسال 

حرفه اي نيست، نبايد توقع بازيکن حرفه اي هم داشت.«

رضايت شطرنج بازان خارجي از ايران

استقلالي ها چراغ اول را روشن مي کنند
آغاز فصل جديد ليگ قهرمانان آسيا با رويارويي آبي پوشان خوزستاني و تهراني با نمايندگان عربستان و امارات

تمرين پرنشاط براي شكست الهلال
بازي در زمين بي طرف براي تيم هاي ايراني دشواري هاي خاص خود را 
دارد به ويژه که تيم حريف حاشيه سازي را از چند روز قبل بازي شروع 
کرده باشد. پرسپوليس به عمان رفته تا در بازي که مثلًا ميزبان است با 
الهلال بازي کند. حريف سعودي طبق معمول تمام تلاشش را مي کند 
تا هنوز بازي شروع نشده حاشيه سازي کند. با اين حال سرخپوشان که 
امسال در ليگ عملکرد درخشاني داشته اند عزم خود را جزم کرده اند تا 
به هر شکل ممکن در آسيا نيز خوش بدرخشند. ديروز نيز اولين جلسه 
تمريني شاگردان برانکو برگزار شد تا معلوم شود پرسپوليس ايران براي 

موفقيت در اين فصل ليگ قهرمانان برنامه ويژه اي دارد.

حمايت برانكو از كرش 
بازگشت آرامش به تيم ملي

آب ها گويا از آس�ياب افتاده اس�ت. ظاه�ر ماجرا كه اين را نش�ان 
مي دهد. برانك�و براي تي�م مل�ي آرزوي موفقيت مي كن�د، كرش 
راهي اروپا مي ش�ود براي تماش�اي عملكرد لژيونره�ا و خبرهايي 
به گوش مي رس�د از هماهنگ ش�دن اردوي ش�ب عي�د تيم ملي. 
اتفاقاتي كه از حل اختلافات و آشتي كناني بي سر و صدا خبر مي دهد. 
درگيري هاي برانکو و کرش به معضلي جدي براي تيم ملي تبديل شده بود. 
به طوري که حتي گفته شد که ديگر ملي پوشان پرسپوليس به تيم ملي 
دعوت نمي شوند، اما بعد از حمايت سرمربي و مدير پرسپوليس از تيم ملي 
و هماهنگي هاي انجام شده براي اردوهاي آماده سازي قبل بازي با قطر، 
به نظر مي رسد ابرهاي تيره اختلاف و نفاق از آسمان تيم ملي در حال دور 
شدن است تا تيم ملي فوتبال ايران در فضايي توأم با آرامش به فکر دومين 

صعود پياپي به جام جهاني باشد. 
  حمايت برانكو از تيم ملي

گام اول را برانکو برداشت. سرمربي پرسپوليس قبل از حضور در نخستين 
بازي رسمي تيمش در ليگ قهرمانان آسيا، در نشستي که با مدير باشگاه 
داشت، به حمايت از تيم ملي براي راهيابي به جام جهاني تأکيد کرد و به 
نوعي از در آشتي با کرش وارد شد: »با شروع بازي هاي تيم ملي فوتبال 
ايران، همه بايد از بازيکنان، کادر فني و سرمربي تيم ملي حمايت کنيم 
تا اين دوره را هرچه بهتر پشت س��ر بگذاريم و از سوي ديگر تيم ملي که 
مقدس است به اهدافش دست پيدا کند. هدف تيم ملي براي راهيابي به 
جام جهاني، يك هدف مقدس به حساب مي آيد و هم من و هم پرسپوليس 
افتخار مي کنيم در چارچوب برنامه هاي تيم ملي گام برداريم و قطعاً وظيفه 
خود مي دانيم در بهترين شرايط فيزيکي، فکري و روحي در خدمت تيم 
ملي باش��يم. هدفم از اظهارنظرهايم نيز هرگز تضعيف تيم ملي نبوده و 
هميشه در تيم و باشگاه پرسپوليس براي رسيدن به هدف صعود تيم ملي 
ايران و موفقيت کادر فني تيم ملي گام برمي داريم. کادر فني و بازيکنان 
پرسپوليس همپاي باشگاه و هواداران، حمايت از تيم ملي و کادر فني 
و فدراس��يون فوتبال را از اهداف خود مي دانند. م��ن از راهيابي ايران 
به جام جهاني اطمينان دارم چون تيم ملي نش��ان داده توان، انرژي، 
صلاحيت، تجربه و دانش فني لازم را دارد و اينها شکي باقي نمي گذارد. 

ما هم با تمام وجود از تيم ملي حمايت و با آن همراهي مي کنيم.«
  كوتاه آمدن غيرمستقيم كرش

با حمايت همه جانبه برانکو از تيم ملي و برداشتن گامي بلند به سوي 
آشتي با کرش، حالا همه نگاه ها به سرمربي تيم ملي است که چگونه با 
اين مسئله برخورد مي کند و آيا مرد پرتغالي نيمکت تيم ملي که پيشتر 
گفته بود برانکو در حد او نيست که بخواهد با او جلسه بگذارد، از مواضع 
خود کوتاه مي آيد يا نه. البته کرش همانند برانکو به طور شفاف و واضح در 
اين خصوص حرفي به زبان نياورده، اما حضور او در اروپا براي دنبال کردن 
کارهايش با هدف زير نظر گرفتن لژيونرها و صحبت هايي که در خصوص 
برگزاري اردوي تدارکاتي قبل از بازي با قطر با تاج داشته، نشان از آن دارد 
که او هم قصد ندارد مواضع گذشته را سرسختانه دنبال کند و قصد کوتاه 
آمدن دارد. حتي اگر تصميمي براي بيان مستقيم اين مهم نداشته باشد. 
البته هنوز ابهاماتي وجود دارد. خصوصاً در مورد بازيکنان پرسپوليس که آيا 
با اين آرامش ضمني مي توان به بازگشت آنها به تيم ملي اميدوار بود يا حتي 
دستياران ايراني کرش که آيا مي توان بار ديگر شاهد حضور آنها در کنار مرد 
پرتغالي نيمکت تيم ملي بود يا داستان آنها همچنان ادامه خواهد داشت. 

  اردوي تداركاتي شب عيد
تاج و کرش هم گويا به توافقاتي رس��يده و با هم هماهنگ شده اند. اين را 
خبرهايي که در خصوص اردوي شب عيد تيم ملي شنيده مي شود، تأييد 
مي کند. در حالي که پيشتر سرمربي تيم ملي با غيظ گفته بود که بازيکنان 
تيم ملي را دو روز قبل بازي با قطر در اختيار مي گيرد، حالا توافقاتي هم بر سر 
برگزاري اردوي تيم ملي در شب عيد و از تاريخ 22 اسفند با فدراسيون انجام 

داده، اردويي که هنوز مشخص نيست که در امارات بر پا شود يا عمان.

2۰2۰ آخرين حضورم خواهد بود
احسان حدادي از آن دست ورزشکاراني است که افت و خيزهاي زيادي داشته، از آن دست 
قهرماناني که وقتي توقع درخشش آنها را داريد به ناگاه نااميدتان مي کنند. تنها مدال آور 
تاريخ دووميداني ايران در المپيك بعد از المپيك ريو با حاشيه هاي زيادي روبه رو شد. 
حدادي با اشاره به اينکه المپيك ريو ضعيف ترين نتيجه تمام دوران ورزشي اش بوده، 
مي گويد: »قرار نيست هر ورزشکاري هميشه در سطح بالا باشد. من در المپيك پکن با 
23 سال سن شانس طلا بودم، اما نشد. در المپيك لندن موفق شدم و نقره گرفتم، 
ولي در ريو اصلاً خوب  نبودم. با اين حال در بين آس��يايي ها اول شدم و سه، 
چهار متر جلوتر از آنها بودم.سال بعد، سال مهمي براي من است. بازي هاي 
آس��يايي را داريم که من تا به حال س��ه مدال طلا در آن کسب کرده ام، 
البته بايد خود را براي المپيك 2020 مهيا کنم چون اين المپيك آخرين 
حضورم خواهد بود.« قهرمان پرتاب ديسك آسيا گفت: »هيچ فعاليت 
سياسي ندارم، اگر قرار بود سياسي باشم اينطور حرف نمي زدم، من يك 
ورزشکارم و به موفقيت در رشته ام فکر مي  کنم. در حال حاضر چندين 
اردوي خارج از کشور در پيش دارم، هرچند که 15 سال سپري کردن اين 
اردوها خسته ام کرده، ولي متأسفانه امکانات در داخل کشور وجود ندارد.«

فريدونحسن
منهايفوتبال

شرمنده مردم شدم
کمتر کسي انتظار شکست حسن يزداني، قهرمان کشتي المپيك را در مسابقات جام 
جهاني کرمانشاه داشت. ضربه شدن يزداني مقابل حريف امريکايي در فينال اين 
مسابقات مي توانست حتي منجر به از دست رفتن قهرماني ايران شود، اما اين اتفاق 
نيفتاد تا قهرمان دوست داشتني کشتي ايران فقط تأسف شکست خود را بخورد. 
يزداني در اين خصوص مي گويد: »شرمنده مردم شدم، متأسفم که نتوانستم لطف 
آنها را جبران کنم.« وي در گفت وگو با ايسنا ادامه داد: »متأسفانه سرماخوردگي 
شديد باعث شد بدنم در فينال جواب ندهد، البته نمي خواهم باختم را 
توجيه کنم، اما واقعاً در سه دقيقه نخست هرچه در توان داشتم را 
خرج کردم و در سه دقيقه دوم بدنم خالي کرد و کارايي لازم را 
نداشتم. در مسابقه صبح هم حالم مساعد نبود ولي فکر مي کردم 
براي بعدازظهر بهتر شوم که متأسفانه اينگونه نشد.« قهرمان 
المپيك ريو گفت: »در اينجا بايد از کادر فني تيم ملي، تمام 
هواداران و آقاي س��لطاني  وزير ورزش به خاطر حمايت ها و 
دلجويي هايشان قدرداني کنم، ان شاءالله جواب اين محبت هاي 

بي پايان را در آينده به بهترين شکل خواهم داد.«


